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PROTOKÓŁ nr LVI/23 

Sesji Rady Gminy Topólka 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

 

 

Ad-1. O godzinie 1000  Przewodniczący Rady Gminy Topólka - Stanisław Borkowski, 

oświadczył, otwieram LVI, w VIII kadencji, Sesję Rady Gminy. Powitał przybyłych na Sesję: 

radnych, wójta gminy - Konrada Lewandowskiego, sekretarz gminy – Joannę Kosińską, 

skarbnik gminy – Katarzynę Modrzejewską, pracowników Urzędu Gminy Magdalenę 

Szcześniak p.o. Kierownika GOPS, Ewelinę Waszak i Wojciecha Wąsikowskiego oraz 

sołtysów i gości zaproszonych Marię Orłowską Dyrektor KDBS o. Topólka, Krzysztofa 

Kacprzaka Prezesa Spółdzielni Świt w Topólce i Grzegorza Pieruckiego Dyrektora SP 

w Topólce. 

Przewodniczący stwierdził, że jest wymagane quorum do podejmowania uchwał. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu, nieobecna radna Anna 

Migdalska, nieobecny radny Tomasz Koziński, Andrzej Waszak i Andrzej Dykon.  

 Na protokolanta Sesji zaproponował Ewelinę Waszak, innych propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że dzisiejszą Sesję protokołować będzie Ewelina Waszak. 

 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

Ad-1. Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że radni w materiałach na Sesję otrzymali 

proponowany porządek obrad.  

Wójt gminy zgłosił zmianę do porządku obrad. Prosił o poszerzenie porządku o projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Raportu  z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Topólka 

na lata 2021-2025 z perspektywą do roku 2029" za okres 2021-2022. Wskazał, że podjęcie 

uchwały wynika z obowiązku, o którym mowa w art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 

r. Prawo ochrony środowiska.  

  

Radni w głosowaniu zmianę do protokołu przyjęli. 

Porządek został przyjęty z uwzględnieniem zaproponowanej zmiany. 

       

Ad-2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

Uwag nie zgłoszono. Protokół z LV Sesji Rady Gminy Topólka został przyjęty. 

 

Ad-3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy oraz informacja 

o działalności w okresie między sesjami. 
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Wójt przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informację 

z działalności w okresie między sesjami -  załącznik do niniejszego protokołu. 

Podczas przedstawiania sprawozdania wójt zwrócił się do radnych. Przekazał słowa 

uznania ze strony Beaty Stachowiak, która jest starszym wizytatorem oświatowym za 

wykonanie inwestycji remontu Szkoły Podstawowej w Paniewie.    

Podziękowanie zostało skierowane również do Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Topólce Grzegorza Pieruckiego za przygotowanie koncertu kolęd i pastorałek.  

W dyskusji nad sprawozdaniem nikt nie zabrał głosu.   

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

1) uchwała zmieniająca uchwałę Nr XLVI/279/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Topólka na lata 2023-2026. 

 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Modrzejewska przedstawiła projekt uchwały.  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 10 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/279/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Topólka na lata 2023-2026. 

Uchwała Nr LVI/338/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

2) zmieniającej uchwałę Nr XLVI/280/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Modrzejewska przedstawiła projekt uchwały.  

 

Głos zabrał radny Piotr Kruszyna w zakresie rozdziału 90002 Gospodarka odpadami 

komunalnymi. Prosił o wyjaśnienie czy zabrakło środków z poboru opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i trzeba z tego powodu przesunąć środki z budżetu gminy. Wskazał, 

że wygląda to tak jakby ze środków z podatku rolnego przesunąć 120.000 zł, a od środków 

transportowych 30.000 zł daje to łącznie 150.000 zł i tak to wygląda jakby z tych podatków 

zapłacone było za wywóz odpadów komunalnych. 

Wójt wskazał, że tak jak przedstawiał tą kwestię na posiedzeniu komisji budżetowej jest 

problem z opłatami za odbiór odpadów komunalnych. Jest to podyktowane tym, że 

ustawodawca określa stawkę za odbiór odpadów komunalnych z terenów rekreacyjnych na 

10% dochodu dysponowalnego na osobę rocznie (obecnie to kwota 224,95 zł). Patrząc na 

zestawienia ilości odpadów należy zauważyć, że w okresie letnim kiedy przebywają na swoich 

działkach rekreacyjnych ich właściciele ta ilość wzrasta dwukrotnie. Kwota pozyskana z opłat 

z terenów rekreacyjnych nie wystarcza na pokrycie kosztów. Dokonywane jest przesunięcie 

środków w budżecie i są to środki pochodzące z subwencji wyrównawczej w kwocie blisko 

138.000 zł i będzie znaczną pomocą w tym wydatku. Zapisy ustawy stanowią ogromny problem 

dla naszej gminy, który był już zgłaszany jednej z pań posłanek. Nasza gmina jako teren 
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rekreacyjny boryka się w tym, że opłaty pobrane od mieszkańców tych terenów nie wystarczą 

na pokrycie ponoszonych kosztów.  

Radny Piotr Kruszyna zwrócił się z pytaniem czy pobór opłat od mieszkańców stałych 

wystarcza na pokrycie kosztów gospodarowania odpadami. 

Wójt w odpowiedzi wskazał, że stali mieszkańcy za swoje odpady są w stanie zapłacić, problem 

dotyczy terenów rekreacyjnych. Kwota jaką nakłada ustawodawca stanowi ok. 19 zł 

miesięcznie za odbiór odpadów z terenów rekreacyjnych, natomiast stali mieszkańcy ponoszą 

opłatę od osoby zamieszkującej gospodarstwo domowe. Zasadnym wydaje się aby Rada Gminy 

mogła ustalić stawkę za odbiór odpadów komunalnych z terenów rekreacyjnych w oparciu o 

dane z roku poprzedzającego rok na który stawka ma być uchwalana.  

Radny Piotr Kruszyna prosił o informacje o ściągalność opłat z terenów rekreacyjnych czy jest 

w 100 % czy też inny procent oraz o otrzymaną subwencję. 

Wójt poinformował, że jest to subwencja ogólna i może być przekazana na dowolny cel.  

Kwestia ściągalności opłat kształtuje się różnie zarówno w przypadku działek jak i stałych 

mieszkańców. Problem dotyczy głównie sytuacji zmiany właściciela gdzie nabywca 

nieruchomości nie złożył deklaracji. W przypadku stałych mieszkańców ściągalność jest 

utrudniona jedynie z uwagi  na sytuację materialną rodzin, ale opłaty za śmieci nie są umarzane. 

Wójt przytoczył sytuację mieszkańca, który zalegał znacząco z opłatami i podczas rozmów 

ustalono, że to zadłużenie będzie sukcesywnie spłacane.  

Radny zabrał ponownie głos poruszył sytuację braku możliwości ustalenia adresu, czy ta 

sytuacja dotyczy również podatków. 

Wójt poinformował, że jest to taka sama sytuacja jak w przypadku odpadów komunalnych, 

w przypadku braku adresu podejmowane są kroki w celu jego ustalenia, aby wszelkie opłaty 

wynikające z posiadania działki zostały pobrane. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 10 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/280/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

na 2023 rok. 

Uchwała Nr LVI/339/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

3) uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2028. 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Modrzejewska przedstawiła projekt uchwały.  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 10 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2024-2028. 

Uchwała Nr LVI/340/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

4) uchwała w sprawie uchwalenia budżetu na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Modrzejewska przedstawiła projekt uchwały. Skarbnik Gminy 

Wskazała, że zostały przekazane przez Regionalną Izbę Obrachunkową dwie uchwały z 12 

grudnia 2023 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Topolka na 2024 rok oraz w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Topólka na 2024 rok. Obydwie opinie są pozytywne. 

Zostały przedstawione opinie Komisji Rady Gminy Topólka. Przedstawiciele poszczególnych 

Komisji tj. Komisji rewizyjnej, Komisji ds. budżetu, rozwoju gospodarczego, rolnictwa 

i ochrony środowiska, Komisji ds. oświaty, kultury, sportu, zdrowia, spraw socjalnych 

i bezpieczeństwa publicznego, Komisji ds. promocji gminy przedstawili swoje opinie do 

projektu budżetu na rok 2024. Wszystkie opinie są pozytywne.  

Wójt podziękował komisjom za przychylne zdanie dotyczące przyszłorocznego budżetu 

wyrażone w pozytywnych opiniach. Wójt wskazał na inwestycje zaplanowane na przyszły rok 

mianowicie budowa nowej hydrofornii, stacji uzdatniania wody, remont przedszkola, budowa 

dróg. Wskazał w tym miejscu również na deficyt oraz wyjaśnił jego obecność.   

Pytanie zgłosił radny Piotr Kruszyna. Czy i jakie działania podejmował wójt w celu pozyskania 

środków zewnętrznych na przebudowę świetlicy w miejscowości Bielki oraz jakie są 

planowane drogi do przebudowy w roku 2024. 

Wójt odpowiedział, że nie podjął kroków na pozyskanie środków ponieważ podczas 

planowania budżetu nie było takiego programu aby można było aplikować o środki na ten cel. 

Niewykluczone, że jeśli taki program się pojawi to zostaną podjęte starania aby te środki 

pozyskać. Ponadto wójt wskazał, że kwota zaplanowana na tą inwestycję przy budżecie 

sięgającym blisko 50.000.000 zł może być sfinansowana ze środków własnych, gdyż jest 

celową i uzasadnioną inwestycją. W kwestii pytania dotyczącego przebudowy dróg gminnych 

wójt poinformował, że pozyskano dofinansowanie w kwocie 2.000.000 zł przy ogólnym 

budżecie na ten cel 2.400.000 zł. Zadanie w budżecie ujęte jest ogólnie aby uniknąć sytuacji, 

że zostaną wskazane konkretne odcinki ze wskazaniem długości, które przy cenach rynkowych 

nie będą mogły zostać zrealizowane. Znając w przyszłym roku cenę za wykonanie metra 

bieżącego bądź kwadratowego będzie można ustalić ilość oraz długość odcinków dróg do 

przebudowy.   

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 10 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na 

2024 rok. 

Uchwała Nr LVI/340/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 

Wznowienie obrad po przerwie. 
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Ad-4. Podjęcie uchwał. 

5) zmieniająca uchwałę Nr XLVI/283/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Topólka na 

rok 2023. 

p.o. Kierownika GOPS – Magdalena Szcześniak przedstawiła projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 10 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/283/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Topólka na rok 2023. 

Uchwała Nr LVIV/342/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał. 

6) uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Topólka na lata 2021-2025 z perspektywą do roku 2029” za  okres 2021-2022. 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 10 radnych, 

„przeciw” –  nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Raportu 

z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Topólka na lata 2021-2025 

z perspektywą do roku 2029” za  okres 2021-2022. 

 

  Uchwała Nr LVI/343/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-5. Informacja Wójta Gminy o realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 

Wójt poinformował, że na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji, na pytania i wnioski 

udzielono odpowiedzi na bieżąco. 

 

Ad-6. Interpelacje radnych składanych na piśmie. 

  Interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad-7. Wolne wnioski. 

Pytanie zgłosił sołtys Kazimierz Kontowicz. Prosił o wskazanie jak procentowo wzrósł podatek 

w porównaniu do roku ubiegłego. 

Wójt poinformował, że wzrost to średnio ogółem ok. 13%.  

Sołtys zgłosił również na problem psów w obrębie zabudowań mieszkańca Świerczynka.  



6 

 

Wójt odpowiedział, że działania są prowadzone na bieżąco we współpracy z Towarzystwem 

opieki nad zwierzętami w Głuszynku oraz z Powiatowym Lekarzem Weterynarii.  

Radny Piotr Kruszyna zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady, czy będzie 

uzupełniany skład Komisji ds. oświaty, kultury, sportu, spraw socjalnych i bezpieczeństwa 

publicznego, której skład jest okrojony ze względu na śmierć radnego.  

Przewodniczący Rady wskazał, że skład komisji jest okrojony i jeśli będzie taka potrzeba to 

zostanie poszerzony. 

Wójt wskazał, że zgodnie z zapisami statutu wymóg ilości radnych w komisji jest spełniony. 

Radny Piotr Kruszyna przypomniał, że przyjęło się że komisje są czteroosobowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że jeżeli będzie chętny radny do wstąpienia do komisji 

wówczas można ją poszerzyć.   

Wójt zwrócił się z podziękowaniem do radnych za sesję i podjęcie uchwał w sprawie WPF 

i przyszłorocznego budżetu. Z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia życzył, 

zdrowych, spokojnych i szczęśliwych świąt a także szczęśliwego Nowego Roku.   

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo otrzymane 10 grudnia 2023 r. Komisarza 

Wyborczego we Włocławku dotyczące podziału Powiatu Radziejowskiego na okręgi 

wyborcze. Przewodniczący podziękował za podjęte uchwały oraz złożył życzenia z okazji 

Bożego Narodzenia. 

 

Ad-8. Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady oświadczył – zamykam       

LVI Sesję Rady Gminy – dziękuję państwu.  

Sesja zakończyła się o godzinie 1155. 

Zapis  Sesji  dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznych Gminy Topólka pod 

hasłem „Transmisje Sesji Rady”.   

Na tym protokół zakończono.  

Protokolant: Ewelina Waszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Topólka 

Stanisław Borkowski 

 


